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متن پرسش

با سلام خدمت استاد محترم: در بحث تجلیات جمال و جلال فرمودید که خداوند با تجلی جلالی

قبضی ایجاد می کند و عیب های بنده را به او نشان می دهد و می گوید عیب ها را برطرف کن. در

مبحثی دیگر فرمودید اوایل سلوک دری باز می کنند، راهی نشان می دهند و بعد اون احساسات

معنوی می رود و می گویند حالا باید این راه را بروی. در تفسیر آیه ۳۷ سوره نور اینطور بود که این

افراد یخافون هستند و می ترسند که قلب آنها با یک حرص دنیایی وارونه شود و ذکر خداوند نداشته

باشد. در سوره زمر هم این مطلب بود که اگر جایی خودت را دیدی و عمل خودت، آنجا قلبت بی خدا

می شود و قلب بی خدا بدبخت شده. حالا مشکل این هست، من خودم که گرفتار یه قبض بدی

شدم، حس می کنم همه اینها هست.

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: ولی این نوع قبضها چون با روحیهی انتظار جهت بسطِ بعد از قبض است،

به سرانجام خوبی میرسد و اساساً سلوک بدون قبض نمیشود. زیرا مؤمن باید قبض را و عبور از قبض

را تجربه کند. موفق باشید


